
Synpunkter gällande Käppalaverkets anmälan om etablering av mellanlager 

för slam i Håbo Häradsallmänning 1:1 Upplands Bro Kommun 

 

Diarienr. 15/0651-427 

Till Upplands-Bro kommun 
Bygg- och Miljönämnden 
196 81 Kungsängen 
bygg-ochmiljonamnden@upplands-bro.se 

 

 

Vi motsätter oss Käppalaverkets  anmälan om att anlägga ett mellanlager för rötslam! 

Placeringen av anläggningen bör inte läggas på en plats så nära bebyggelse och permanent boende. 

Vi är mycket oroliga för hur vi som är en av de närmsta grannarna kommer att påverkas om detta 

genomförs. Dels ur hälsoaspekt – Rötslam är giftigt och luktar illa. Miljöaspekt – påverkan på 

grundvattnet, bullerstörning samt ökad trafik på väg 269. 

Lakvatten 

En forskningsrapport som Avfall Sverige ( tidigare RVF)  tagit fram visar att Lakvattnet från Färskt 

Rötslam som testades bla innehöll : 

2 mikrogram kvicksilver per liter 

47 mikrogram nonylfenol per liter 

5,6 mikrogram kadmium per liter 

92 mikrogram bly per liter 

200 mikrogram koppar per liter 

940 mikrogram zink per liter 

Detta kan jämföras med att dricksvatten innehåller 0,1 mikrogram bly . 

Bengt Fjällborg doktor i ekotoxikologi har doktorerat på – Rötslam. Hans forskning visar att lakvatten 

innehåller en stor del gifter. Han gjorde tester på kräftdjur som avled av lakvattnet. 

Doktorsavhandlingen visar att halterna av tungmetaller i lakvatten från rötslam var så höga att de var 

akut giftiga. 

 

 

mailto:bygg-ochmiljonamnden@upplands-bro.se


Käppala skriver att de planerar att anlägga tak över lagret – vid informationsmötet kom det fram att 

detta var ett alternativ och att det mest troligt skulle bli presenningar över lagret.  

Presenningar eller tak-  finns inga garantier för att inte lakvatten och andra gifter  läcker ut. 

Käppala skriver att ”ambitionen är att ha ett nollutsläpp av lakvatten från anläggningen” Detta är 

alltså inte en garanti… 

Det är inte acceptabelt att utsätta oss människor och vår natur för detta. Vem garanterar att vi inte  

blir sjuka i framtiden ?  

Käppala skriver i sin ansökan att ”det inte finns större sjöar eller vattendrag i närheten ”– men det 

finns många borrade brunnar i närheten där vi får vårt dricksvatten  . Vem garanterar att vårt vatten i 

framtiden inte blir hälsofarligt om utsläpp av Lakvatten eller annat förekommer? 

Många av de boende kan inte ansluta till kommunalt vatten och avlopp vilket gör att vi är hänvisade 

till våra egna borrade brunnar för rent dricksvatten . Vem tar årliga vattenprover och garanterar oss 

rent och ofarligt dricksvatten om Käppala får anlägga sitt lager? 

Käppala skriver att ” erfarenheter finns från ett slamlager med tak som rymmer 1200 ton”                – 

Hur kan man använda det som jämförelse när de planerar att denna anläggning ska ta emot                          

minst 10 000 ton / år? Vad är det som säger att denna volym inte kan utökas allt eftersom? 

När Bergtäkten anlades fick vi information om att det ” bara skulle låta lite i början innan de sänkt 

ner sina maskiner”  Vi blir idag ofta störda av buller och det blir inte mindre från år till år snarare 

tvärtom.Hur ska man kunna lita på vad som sägs – vilka garantier finns  ?                                   

Bergtäkten som ligger väldigt nära det planerade lagret för rötslam gör ständigt sprängningar – vem 

garanterar att detta inte påverkar rötslamsanläggningen så att lakvatten och annat läcker ut? 

Buller  och Trafik på väg 269 

Käppala skriver att Buller kan uppkomma vid transport till och från lagret samt vid lastning. De skriver 

att det runt det planerade slamlagret finns skydd i form av skog och höjdskillnader och att detta ska 

matta av bullret. Det finns ingen skog i världen som kan ta bort buller på det avståndet, den skogen 

de hänvisar till är obefintlig.  Det är betydligt mer skog mellan oss och Bergtäkten, E18 och delar av 

väg 269 och den skogen skyddar inte mot buller. Att säga att vi kommer slippa buller från transporter 

och lossning pga av skog och höjdskillnader är inte ett argument som håller. 

Väg 269 är redan idag väldigt belastad och trafikerad. Det händer ofta att det är en lång kö av 

lastbilar som väntar på att få lossa sin last vid Högbytorp  – detta medför att man inte kan komma 

förbi utan får sitta och vänta. Många gånger ser vi farliga omkörningar kring infarten till Högbytorp.  

Vägen klara inte en ”infart” till om ett slamlager skulle anläggas. Det är enligt Käppalas information 

planerat 10-30 transporter till och 10-30 transporter från anläggningen med lakvatten.                    

Samt 290 x4 transporter / år  med slam.        

                              Det innebär : 1220 stycken rörelser med stora tunga lastbilar / år. 

Man ska då beakta att detta INTE är jämt fördelat under året utan koncentrerat till en period            

om 4 månader ! 



 Under 4 månader varje år ska alltså väg 269 belastas med ytterligare 1220 stycken 

lastbilar/transporter och det är inga små fordon vi pratar om Käppala  hänvisar till transporterna  

som  ”Ett lastbils ekipage med 3 flak”  Ej acceptabelt ! 

Vidare skriver Käppala att ”transporterna ska under vardager 06-23 och i Undantagsfall andra tider ” 

– detta kan ju innebära helger och nätter eller ? Ej acceptabelt! 

Käppala skriver att ”de ingått avtal med fyra lantbrukare som kan ta emot slam på egna gårdar i bla 

Upplands Bro Kommun”. Var är dessa  gårdar belägna?                                                                               

Hur stor del av de 6000 ton/år som anges är tänkt att dessa Lantbrukare ska ta emot?                         

På vilka Åkrar i Upplands Bro Kommun ska Rötslammet spridas?                                                                                                          

Ni är väl medvetna om att det även kommer lukta hemskt när slammet sprids på åkrarna? 

Käppala skriver även att ”de kontaktat ytterligare regionala aktörer för möjligt framtida samarbete ” 

Var finns de aktörerna ? Hur många ton slam / år ska de ta emot ? Hur tänker ni ? 

Ska Upplands Bro bli den kommunen där det alltid luktar SKIT? 

Vidare fortsätter Käppala att påstå att ”den kuperade terrängen och växtligheten kring slamlagret 

minskar risken för att lukten sprids” – I den meningen anser jag att de erkänner att rötslam avger en 

fruktansvärd lukt.                                                                                                                                      

Högbytorp ligger på ett längre avstånd från oss än där Slamlagret är tänkt att ligga och terräng och 

växtlighet minskar INTE spridning av odörer och otäck lukt. Vi känner redan idag otäcka dofter och 

lukter från Högbytorp som sprids med vinden. Att påstå att terräng och växtlighet runt slamlagret ska 

minska risken för att lukt sprids som Käppala skriver är inte befogat och stämmer inte alls. 

Jag bifogar ett mail jag fått av Avdelningschefen Martin Tengsved , Högbytorp då jag hörde av mig till 

honom och klagat på att det luktade så illa en vårdag i april  för några år sedan.                                   

Han skriver ”Vi beklagar denna luktstörning, det som skedde var att vi hanterade rötslam som lagrats 

för att kunna återföras till jordbruk. Detta skedde fram till kl: 22:00. Detta är tyvärr ett material som 

luktar en del , varför vi alltid försöker planera dessa arbeten utifrån hur vinden ligger. Igår var det 

nästan vindstilla så produktionspersonalen gjorde bedömningen att man kunde ägna sig åt detta den 

kvällen. Men vind är ett oberäkneligt fenomen varför det uppenbarligen ändå inte kunde ske helt 

utan att viss störning skedde” 

Här pratar vi om en ( 1)  ! Dag/ Kväll. 

Om Käppala  får tillstånd att anlägga sitt mellanlager för slam skulle det innebära att vi skulle bli 
störda av samma typ av  Stickande LUKT  juli månad  tom oktober månad , 4 månader i sträck   - 
HELA TIDEN och inte har de möjlighet att ” ta hänsyn till hur vindarna blåser” och stoppa sin 
produktion , när de beräknar 1200 lastbilsrörelser ska ske under 4:a månader!!!   Förmodligen skulle 
vi drabbas av lukten även resten av året ,finns inga garantier för det… 

Och som Martin Tengsved skrev : Det var i princip vindstilla denna dag /kväll och ÄNDÅ kunde vi inte 
vara ute i vår trädgård utan att må illa. 

Ni förstår väl att vi kommer störas enormt av SKITLUKT HELA SOMMAREN  ! Plus oron för att vårt 

dricksvatten är förgiftat och att naturen blir förorenad  och vem kompenserar oss för 

värdeminskningen på vår fastighet?  



Vidare undrar jag hur hög anläggningen är tänkt att vara? På informationsmötet sades det att de valt 

den högsta punkten i området. Ska de sedan byggas tak och en långtradare ska kunna komma under 

taket och kunna ” välta av sin last” så bör det bli en rätt hög byggnad. Kommer man att se den från 

vägen? Är oroad för att detta kommer störa miljön och inte smälta in i landskapet. 

Vilka har fått information om detta? Alla inom 1 km från den tänkta anläggningen är det sagt. 

Varför har inte alla som har fritidsboende/sommarstugor fått info, och därmed kunnat lämna in 

synpunkter?  Bor man inte i kommunen och läser lokala tidningar så missar man denna information. 

Det är långt mer än de som bor inom 1 km som kommer bli drabbade av denna stickande lukt, buller 

och ökad trafik. Tycker alla som bor i Bro skulle fått information i brevlådan ( en korrekt sådan)  

Har företagen i Bro , tex Bro Park (Galopp)  blivit informerade? Företag som satsar och nyligen 

etablerat sig här ? Tex restaurangen på Bro Park ?  Undra hur många som känner för att äta hos dem 

om det ligger en stickande lukt av rötslam över galoppbanan? De borde få rätt att yttra sig och rätt 

att få en korrekt information - det häftet som Käppala delade ut innehöll många felaktigheter som 

gör att man invaggas i falsk trygghet när man läser det och inte förstår allvaret  i situationen och 

konsekvenserna  som följer om Käppala får anlägga sitt lager. 

 

Summering: 

 Vi är redan mycket störda av väg 269 och trafik och buller bara ökar från år till år 

 Vi är redan störda av trafiken från E18  

 Vi är redan störda från överflygningar av flygtrafiken / Arlanda, Alla starter passerar i princip 

över vår fastighet 

 Vi är störda av buller från Bergtäkten – har mailat er vid några tillfällen 

 Vi känner av lukt från Högbytorp – har mailat er vid några tillfällen  

 Nu får det räcka ! 

Får Käppala anlägga sitt mellanlager för Rötslam kommer vi även drabbas av en otäck illaluktande 

odör under hela sommar /hösten dvs den tid man som Svensk är utomhus mest och njuter av ljuset 

och Naturen . Förmodligen även resten av året.  Ska vi behöva köpa varsin gasmask ? 

Vill ni att Upplands-Bro Kommun ska växa och fler vill flytta hit och företag etablera sig så måste ni 

STOPPA DETTA SLAMLAGER ! 

Hälsningar Olle Persson & Lena Björklund Håbo-Tibblevägen 1, 197 93 BRO, ALBY 1:12 

 

 

 

 

 



Från: Lena Björklund <lena.bjoerklund@gmail.com> 

Datum: 5 april 2012 00:09:30 EEST 

Till: "Jackson, Lisa" <lisa.jackson@ragnsells.se> 

Kopia: Bjurström Ylva <Ylva.Bjurstrom@lansstyrelsen.se>, Åsa Bergström 

<asa.bergstrom@upplands-bro.se> 

Ämne: Störande Lukt från Högbytorp 

  

  

Hej, idag den 4 aprilhar det luktat äckligt från Högbytorp och vi har blivit mycket 

störda av lukten. 

Nu är klockan 23:06 och det luktar fortfarande... 

Nästan vindstilla, klart väder . 

  

Det luktar fränt surt  äckligt.. inte som gamla sopor men det luktar illa och man har 

ingen lust att gå ut... 

  

Mvh Lena Björklund och Olle Persson 

Stora Albylund 1:12 

  

Håbotibblevägen 1 

19793 Bro 
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Hej Lena 

Vi beklagar denna luktstörning.  

Det som skedde i går kväll var att vi hanterade rötslam som lagrats för att kunna 

återföras till jordbruk. Detta skedde fram till kl 22.00 igår kväll. 

Detta är tyvärr ett material som luktar en del, varför vi alltid försöker planera 

arbeten med dessa material utifrån hur vinden ligger. D.v.s. undvika arbeten så 

långt det går när vinden ligger i riktning mot Bro. 

Igår var det, som du skriver, nästan vindstilla, och produktionspersonalen gjorde 

den bedömningen att man kunde ägna sig åt detta den kvällen. Men vind är ett 

oberäkneligt fenomen varför det uppenbarligen ändå inte kunde ske helt utan att 

viss störning skedde. 

Vi jobbar hela tiden med att förbättra oss i dessa bedömningar, och där är Era 

återkopplingar av stor vikt för oss!  

Jag hoppas du trots detta får en riktigt trevlig påsk, och att du fortsätter höra av 

dig om detta upprepas! 

  

Med vänlig hälsning 

    

Martin Tengsved 
Avdelningschef Högbytorp 

Ragn-Sells AB Högbytorp 197 93 BRO 
Besöksadress Högbytorp 
Telefon 08-52773141 Fax  
Mobil 070-9272769 E-post Martin.Tengsved@ragnsells.se 
Besök oss gärna på http://www.ragnsells.se 
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